
 
 

Consell Escolar Municipal 
Cornellà de Llobregat 

Data: 26/11/2019 Nº: 13 

Assistents: Rocío García Pérez, Juan José González López, Francesca Rubio Morales, Josep 
Parpal Pizá, M. Jesús Gutiérrez Romo, Roser Navarro Cano, Luis López, Pol Vierge Meseguer, 
Jiaying Jin, Aaraceli Guerrero Linares, Elisabeth Porqueras Suárez, Eduard Cirera i Prats, José 
Luis Pérez Álvarez, Isabel Robles Martínez, Rosa M. Martínez Valero, Gemma Coll Laorden, 
M. Gràcia García-Baquero, Sònia Broto Pérez, Inma Rodríguez Xuárez-Doz, Teresa Cosialls, 
Isabel Fernández Méndez, Imma Muñiz, Javier Rubio, Salvador Valls, Enrique Vanacloy 
Valiente, Lídia Gómez Pla, Teresa Vidal Llargués, Pedro Millán Rodríguez, Daniel Cots 
Martín, Francisco Valle Carrasco, Carlos Calvijo. 
 
S’excusen: M. Teresa Giménez Arenas 
 

Ordre del dia: 
 

 Informació de la nova composició del Plenari del CEM. 

 Aprovació, si escau, de l’acta anterior. 

 Elecció del representant del CEM al Consell de Ciutat. 

 Elecció del representant del CEM al Consell Municipal de Prevenció i Seguretat. 

 Ratificació de la sra. Rosa Martínez Valero com a representant del CEM al Consell de 

Medi Ambient 

 Informació de l’inici del curs escolar 2019/2020. 

 Donar compte del projecte de Pressupostos Participatius 2020 impulsat des del 

Departament d’Innovació Urbana i Presidència i dels seus resultats. 

 Donar compte sobre la moció aprovada al Ple de l’Ajuntament de 25 d’octubre de 

2018 sobre el recolzament dels grups municipals a les reivindicacions laborals del 

sector de les vetlladores i els vetlladors davant el departament per les pèssimes 

condicions laborals que està patint aquest col·lectiu i de la moció aprovada al Ple de 

l’Ajuntament de 31 de gener de 2019 de mesures per a l’ús de la Seu Electrònica 

Municipal i combatre la bretxa digital generacional. 

 Informació sobre el canvi de nom de l’INS de Cornellà per INS Neus Català. 

 Ratificació dels dies de lliure disposició dels centres educatius de la ciutat per al curs 

2019-2020. 

 Assumptes sobrevinguts. 

 Precs i preguntes. 

 

 S’inicia la sessió a les 17.35 

Pren la paraula la Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, per iniciar la reunió plenària 
ordinària del CEM. Explica que intentarà que el Consell es reuneixi tres cops l’any, tot i que 
no és obligatori. En aquest cas, ja feia temps que no es convocava una sessió plenària, ja 



 
 

que han caigut enmig períodes electorals, vacances, inici de curs en els centres, i també 
s’esperava que els SSTT d’Educació de la Generalitat de Catalunya deleguessin la seva 
assistència en alguna persona, cosa que finalment no ha passat, i han excusat la seva 
presència. Així que les dades que us facilitarem en aquets Consell són les que ells mateixos 
ens han facilitat. 
 

 PUNT 1 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació de la nova composició del Plenari del CEM  

Pren la paraula el Secretari del CEM, sr. Juan José González, qui comenta que a banda de les 

noves incorporacions (veure annex 1) hi ha moltes vacants en diferents sectors del Consell.  

Per tant, si es coneix a alguna persona interessada en formar  part del Plenari s’hauria de 

posar en contacte amb la Secretaria del Consell i formalitzar la seva alta com a membre de 

ple dret. Dit això, la situació del plenari queda de la següent forma: 

 

SECTOR MEMBRES REPRESENTANTS VACANTS 

Professorat 8 5 3 

Alumnat 8 2 6 

PAS 4 1 3 

Famílies 8 4 4 

Direccions  i titulars de centres 10 10 0 

Vocals 10 9 1 

 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, proposa que com a vocal, s’incorpori al 

plenari un tècnic de l’àrea de Polítiques Mediambientals, perquè molts centres fan accions 

en aquesta línia i estan a la Xarxa d’Escoles Verdes de la ciutat, per tant, són molt actius en 

actuacions d’aquest tipus. 
 

 PUNT 2 DE L’ORDRE DEL DIA: Aprovació, si escau, de l’acta anterior. 

Se sol·licita al Plenari del CEM l’aprovació de l’acta anterior, corresponent a la sessió 
ordinària del passat 22 de novembre de 2018.  

 

 PUNT 3 DE L’ORDRE DEL DIA: Elecció del representant del CEM al Consell de Ciutat. 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, pregunta si hi ha algú dels assistents que 

vulgui entomar aquesta representació al Consell de Ciutat, que bàsicament suposa recollir 

informació d’aquest Consell i traslladar-la al CEM. En un moment donat, també pot 

participar com a representant del CEM en temes educatius que es tractin al Consell de 

Ciutat, o traslladant el que es decideixi al nostre Consell.  

 PUNT 4 DE L’ORDRE DEL DIA: Elecció del representant del CEM al Consell Municipal 

de Prevenció i Seguretat. 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, explica que per a aquest Consell, té una 

proposta, atès que es tracta d’un òrgan de participació molt específic, però al mateix temps 

és molt de ciutat.  I pensant en una persona que pugui representar-nos en ell, pensa que el 



 
 

Luis López (FAMPA), pot ser un bon candidat pel coneixement que té de la ciutat, és de 

Cornellà, té bona relació amb tothom, i coneix el Consell perquè estava com a representant 

de la ciutadania.  

 PUNT 4 DE L’ORDRE DEL DIA: Ratificació de la sra. Rosa Martínez Valero com a 

representant del CEM al Consell de Medi Ambient 

Pren la paraula el Secretari del CEM, sr. Juan José González, qui informa que es tracta 

només de la ratificació de la sra. Rosa Martínez Valero com a representant del CEM al 

Consell de Medi Ambient, funció que ja venia desenvolupant els darrers anys.  

 PUNT 5 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació de l’inici del curs escolar 2019/2020. 

Pren la paraula el Secretari del CEM, sr. Juan José González, qui informa de les dades 

contingudes a l’Annex 2.  

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, informa que quan va parlar amb el Director 

de SSTT per convocar el Consell, el que va comentar es que es podien repartir aquestes 

dades (es faciliten als membres del Plenari). Sabeu que els ajuntaments, a les Comissions de 

Garanties d’Admissió (CGA) tenim veu però no tenim vot. Les competències són de la 

Generalitat i mai de l’Ajuntament. Tot i així tenim una relació molt fluïda, creiem que amb 

bona sintonia, i escolten bastant les peticions de la ciutat però els números són els que són. 

No han volgut venir a Consell, per explicar algunes dades que no són alarmants –però 

podrien ser-ho- perquè veiem que en alguns grups, sobretot a l’escolar pública, ja estan en 

sobreràtio o a punt d’assolir-la. Això ens ha fet arribar a fer propostes a les reunions amb els 

SSTT. La propera és aquest mateix divendres, que tenim Taula de Planificació, i el que estem 

demanant com a Ajuntament, és una obvietat i és que falten inversions a la ciutat des de fa 

molts anys. Algunes d’aquestes inversions eren molt importants fa 2, fa 4, fa 8 i fa 10 anys, 

perquè la previsió de la planificació, justament, i dels naixements, ja feien pensar que 

necessitaríem, sobretot per a la Secundària, un nou INS o una ampliació d’instituts a la 

ciutat. En aquest, l’INS que requereix una sèrie d’intervencions i reformes a la zona de Riera, 

és  l’INS Joan Miró. És una ampliació llargament reclamada, des de fa molts anys, i que ara ja 

requereix una actuació immediata. De fet, el director ja ens ho va explicar al juliol, que hi 

havia una notificació que es faria una inversió de cara al proper estiu en uns mòduls. Això 

encara no ho tenim confirmat i a la reunió de divendres començarem, a tenir més 

informació. 

Una de  les coses que hem vist és que la matrícula viva d’aquest estiu, per exemple, ha estat 

molt alta novament. Llavors, no hi ha hagut una davallada o una contenció de la matrícula 

viva (aquella que arriba al municipi fora del període ordinari de preinscripció i matrícula). I 

aquests alumnes s’han d’incorporar al sistema, tot i que al període ordinari de matrícula ja 

estaven els grups molt plens, però hem vist que des de la seva finalització i fins al 

començament del curs la situació ha anat a més. Això ha fet que si els grups ja estaven 

plens, han acabat encara més plens. Tot i que queden algunes vacants, hi ha grups, nivells 



 
 

als quals no en queda cap, com ara bé 2n d’EP. Això requereix una planificació que ja es 

tenia, però que ara esdevé urgent i pensar sobretot que hi ha actuacions d’inversions que 

s’ha  de fer ja, que no podem demorar-nos més. I aquesta és la situació en la que som, 

motiu pel qual a la reunió de divendres anirem amb aquesta actitud. Les dades són molt 

evidents i objectives, i també la informació que els centres ens donen és la que és, i sabeu 

com estem. 

Quant a l’oferta de P3, la ciutat encara té vacants, s’han mantingut tots els grups gràcies al 

diàleg (el que és una gran notícia), però el tema de la Secundària no és menor i ens 

preocupa, perquè les famílies estan molt angoixades i s’apropen a l’administració més 

propera. I també ha passat una cosa peculiar que és que hi ha un percentatge de famílies 

que abans marxava fora de la ciutat o anava a la concertada, i en els darrers anys, 

afortunadament, per la bona imatge de l’escola pública i la seva bona qualitat, molta gent 

pren l’opció de quedar-se a la ciutat. Això fa que aquell percentatge que ells calculaven d’un 

15-18% que marxaven fora per fer quadrar els números, ara es queden (per exemple a la 

zona d’Almeda). Això és una bona notícia, ja que demostra confiança en els centres de la 

ciutat, però clar, la manca d’inversions en els darrers anys, ara ha fet que estiguem en una 

situació bastant apurada.  

La sra. Gemma Coll, directora de l’INS M. Aurèlia Capmany, comenta que respecte a la 

planificació de zona, si que és veritat que per la bona imatge de l’escola pública, la gent es 

queda al municipi i no marxa fora del municipi o a la privada. Però el problema està en que 

la gent no admet que no tenen plaça a l’escola pública al lloc que ells han escollit i quan els 

toca anar a un altre centre públic d’un altre barri (concretament Sant Ildefons), no volen 

anar. Per tant, la matrícula viva –perquè s’ha obert una línia a l’INS M. Aurèlia Capmany- 

actualment, està arribant a Sant Ildefons, concretament a a l’INS M. Aurèlia Capmany. Per 

tant, una altra vegada, el barri de Sant Ildefons continua sent un estigma, és a dir, encara 

l’estem fent més ghetto. Per tant,  demana una mica de reflexió al respecte, és a dir, els 

centres de Sant Ildefons ja estan avesats, saben quin és el seu repte i es treballa per a això, 

però clar...hi ha gent que ho té més fàcil. Al barri arriben constantment alumnes de 

diferents nacionalitats i procedències, i aviat s’haurà de demanar una segona aula 

d’acollida. I això es dona perquè realment es pensa que obrint una línia a Sant Ildefons, es 

donarà cabuda a la gent que no hi cap en el barri que li toca, i acaben anant a Sant Ildefons.  

Molta d’aquesta gent no assumeix el centre que els toca. Això és una lluita de tots, no 

només dels professionals del barri de Sant Ildefons. Per això demana una mica de treball 

entre tots plegats, és un esforç conjunt, perquè sinó el barri de Sant Ildefons cada cop serà 

més ghetto. Perquè, per exemple, José Luis, a la vostra zona, quanta matrícula viva teniu?  

El sr. José Luis Pérez, director de l’INS Joan Miró, diu que el 10% de la matrícula viva i que 

gairebé tota va a parar a Sant Ildefons.    

La sra. Gemma Coll, directora de l’INS M. Aurèlia Capmany, diu que, per tant, això no és un 



 
 

problema del barri de Sant Ildefons o dels seus centres educatius, sinó que es tracta d’un 

problema de ciutat. Aleshores, o tots posen alguna cosa més que bones intencions i es 

pensa una mica en el futur i clarament en què es vol que sigui la ciutat (com aconseguir no 

tenir ghettos) o la problemàtica no tindrà solució. 

El sr. Eduard Cirera, director de l’INS de Cornellà, diu que l’obertura del grup a l’INS M. 

Aurèlia Capmany l’any passat, a nivell de planificació, va fer mal en aquest sentit, no li ha fet 

cap bé al centre, ja que és on quedaven les vacants i on anava a parar tota la matrícula viva. 

Tot i que des de la CGA es fan esforços per a que no sigui així. Creu que s’ha de revisar 

aquest grup  

La sra. Gemma Coll, directora de l’INS M. Aurèlia Capmany, comenta que no sap si calia o no 

calia obrir una línia al centre, ja que es va obrir també una línia més a l’INS Francesc Macià i 

potser no calia per tal de repartir la matrícula viva. Per tant, s’hauria d’haver valorat molt 

més. De vegades la pressió de les famílies fa que actuem per mantenir la pau social sense 

tenir clara la planificació, que és una eina de ciutat. 

El sr. José Luis Pérez, director de l’INS Joan Miró, comenta que aquesta situació ve derivada 

de la planificació del 2009. La població escolar aquell any va créixer i es va solucionar obrint 

les escoles Martinet, Suris, i alguna d’una línia va passar a dues. Es va fer una planificació 

fins al curs 13/14, que no es va complir. I no es va tenir en consideració amb la Secundària. 

Quan ens hem trobat amb el gran volum d’alumnes que necessitaven plaça a Secundària, es 

crea l’INS Neus Català, d’un any per l’altre, com a darrer recurs. A banda de tot això,  van 

“forçar” cinquenes línies a l’INS Francesc Macià i a l’Esteve Terradas. I un INS de cinc línies 

és molt difícil de gestionar. També van fer la quarta línia de l’INS M. Aurèlia Capmany. Hem 

de tenir en compte que la mitjana de matrícula viva a Secundària a la ciutat és de 70 

persones/any i ara mateix tenim 7 vacants només a 1r d’ESO. Per tant, hi ha hagut un 

abandonament de la Secundària total.  I no podem dir que hagi estat per desconeixement, 

perquè les dades són molt evidents i les tenim totes. La solució quina ha estat? La pitjor 

possible. L’INS M. Aurèlia Capmany necessita un pla especial de ciutat, que només ha tingut 

una vegada, una baixada de ràtios, una sèrie de condicions especials... Es donen? No. I, a  

sobre, rep la matrícula viva. L’INS Joan Miró està a sobreràtio. A segon d’ESO no tenen cap 

vacant, i a tercer estan a sobreràtio. Totes les vacants es concentren a 4t d’ESO i alguna a 

primer. I la majoria són de l’INS M. Aurèlia Capmany. És a dir, és una situació insostenible. 

Això no és planificació: això té un altre nom, que és deixadesa absoluta. I no se sap si 

millorarà la situació, considerant, a més, que la qualitat que es pot donar als alumnes és 

mínima. El curs 20-21 hi haurà 40 alumnes més. I tornaran a forçar una altra línia (cinquena) 

a un altre centre, que si segueix el criteri de repartiment, aquesta vegada anirà a parar a 

l’INS Esteve Terradas. Aquí hem de considerar, a més a més, que si es carrega a l’INS Esteve 

Terradas o al M. Martí i Pol d’alumnes d’ESO, poden oferir menys places de cicles formatius, 

perquè l’espai que tenen és l’espai que tenen.  Aquest any, per primera vegada, hi ha hagut 



 
 

alumnes que s’han quedat fora de cicles formatius i fora de batxillerat. Això passarà durant 

sis anys de manera sostinguda. El creixement de la ciutat és un fet evident i les necessitats 

de places són molt clares. És un problema de números i així és molt difícil funcionar.  

El sr. Luis López, representant de la FAMPA, exposa que el que descriu el sr. José Luis Pérez   

és al situació real, que ells porten molts temps denunciant la falta de planificació del 

Departament d’Educació i la manca de solucions. Les famílies seguiran  fent pressió per a 

que planifiquin millor i considerin la situació de la ciutat baixant ràtios.   

 

El sr. Fran Valle, representant del grup polític Cornellà en Comú-Movem Cornellà-En Comú 

Guanyem, assenyala que considerant que és la Generalitat qui té les competències en 

educació, hagués estat bé que assistissin a la reunió del CEM. Respecte a la planificació, 

també comenta que  la zona única no ajuda. Si analitzem els números veiem, a més a més, 

que s’han obert cinc línies de P3 a Sant Ildefons, i al barri Almeda, quatre. I Sant Ildefons 

quintuplica la població d’Almeda. Sembla que s’han ofert places sense considerar la densitat 

de població de cada zona i generant nous problemes com és el de la mobilitat i de retruc, 

mediambientals.  La zona única no ajuda, també, en una situació com l’actual, on triar una 

determinada escola suposa que ja tens un INS de referència. Potser una nova zonificació 

(dalt/baix) podria ser una solució per a aquest problema i també per a la situació descrita 

respecte als grups (no es podria ampliar grups sempre a la mateixa zona). I després 

pregunta si s’ha analitzat si aquesta manca de vacants a  segon de Primària, està 

relacionada amb el tancament de grups de P3 de fa uns anys, fet que explicaria molt 

clarament quina planificació tenen. Sobte que qui té les competències en aquest sentit no 

doni la cara.  

 

La sra. M. Isabel Robles, directora de l’Escola M. Jacint Verdaguer, comenta que la 

Inspecció, a la darrera reunió amb les direccions, es va comprometre a fer tot el possible 

per no tancar línies per evitar els problemes que ara tenim a segon i que és molt difícil 

absorbir la matrícula viva que arriba durant el curs.  

  

El sr. José Luis Pérez, director de l’INS Joan Miró, comenta que justament per aquest motiu 

és important mantenir les línies de Primària a la ciutat, per evitar problemes futurs a la 

Secundària.  

 

La sra. Sònia Broto, cap de l’Àrea de Gestió d’Educació, comenta que la intenció de SSTT, 

considerant que existeixen vacants a P3 era tancar línies, però a les Taules de Planificació i a 

la pressió de l’ajuntament, s’ha aconseguit mantenir-les. 

 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, informa que pren nota de les exposicions i 

traslladarà l’opinió del CEM en aquesta Taula de Planificació de divendres, tot i que la 

intenció de l’ajuntament és anar a sentir el que volen dir i exposar clarament la necessitat 



 
 

d’inversions a la ciutat (especialment a la Secundària), i mantenint la Primària com està. 

Com a Ajuntament s’ha demanat en reiterades ocasions la reforma i ampliació de l’INS Joan 

Miró però encara no es té una resposta ferma. Es té una aproximació que suposa l’obertura 

de dues aules en mòduls prefabricats, i poc més. Però la ciutat de Cornellà, les famílies de 

Cornellà, no es poden esperar més. Per això també es vol anar amb la predisposició de 

sentir el que ens volen transmetre a la reunió de divendres, considerant que les inversions 

no es poden demorar més.  

 

I respecte a Sant Ildefons, el que si se’ns ha confirmat és la necessitat de posar en marxa un 

nou pla educatiu per al barri, més ampli que el Pla d’Entorn (el suport econòmic del qual 

s’ha anat retirant en els darrers 5/6 anys), en la línia del PIBSI (Pla Integral del Barri de Sant 

Ildefons), que contempli tots els àmbits del barri, tant dins com fora de l’horari escolar, i 

que es coresponsabilitzi l’administració que té la competència, en fer un pla per al futur 

educatiu d’aquest barri. L’acord amb el Conseller va ser crear una comissió bilateral per 

tractar justament aquest tema: un projecte educatiu i comunitari per al barri de Sant 

Ildefons, de caire integral. És un compromís de paraula del Conseller, amb la presència de 

l’Alcalde, del Director dels SSTT i el Director General de Centres Públics, i el que s’ha 

demanat, mes enllà de la dotació econòmica, és implicació per part seva i una 

coresponsabilitat per part de l’administració que li correspon fer aquest tipus d’actuacions. I 

en aquest projecte ja es compta amb el compromís dels centres de Primària i de Secundària, 

perquè mantenir-se al barri és una aposta ferma per ell, i la gent que creix allà, que treballa, 

que estudia, estima el seu barri. I l’ajuntament ha de donar recolzament a aquesta voluntat 

dels professionals i dels ciutadans, i creu que per l’altra part hi ha bona predisposició, tot i 

que estem en un moment molt delicat perquè manquen molts anys d’inversió. I tot això 

sense oblidar, òbviament, els altres barris, pels quals també hem demanat un altre pla 

d’intervenció. 

 

Abans de passar al següent punt de l’ordre del dia, la sra. Sònia Broto, cap de l’Àrea de 
Gestió d’Educació informa de les diferents inversions als centres educatius que s’ha dut a 
terme durant l’estiu i algunes que estan a punt de finalitzar: 
 

ACTUACIÓ COST (IVA inclòs) 

Pintar Escola Montserrat 16.385,21 € 
Canviar terra EBM Mag Maginet (cuina) 2.982,41 € 

Portes corredisses EBM Cel Blau i Arc de Sant Martí 2.478,92 € 

Adequar l’entrada de l’EBM La Baldufa 500 € (Pendent una part) 

Adequar el pati de P3 de l’Escola Sant Miquel amb sorra 48.310 € 

Pintar línies de la pista de l’INS Neus Català 1.000 € 

Parquet EBM La Trepa 5.000 € 

Pintar EBM La Trepa 8.242,61 € 

Sorral de l’Escola Dolors Almeda 500 € 

Plaques solars Escola Abat Oliba i EBM Edelweiss 6.000 € (s’acabarà al 
desembre) 

Sòcol perimetral de l’Escola Suris 21.862,28 € 



 
 

Pista de l’Escola L’Areny 6.947,15 € (Pendent d’iniciar-
se) 

Projecte de la pista del pati de l’Escola L’Areny 41.337,59 € (S’ha de refer) 

Projecte integral de l’Escola Anselm Clavé (humitats, paviment de la planta 
baixa, etc.) 

109.028,04 € 

Pintar l’Escola Anselm Clavé 16.385,80 € 

 
Tot això puja aproximadament a 300.000 € i s’ha de dir que la generalitat ha fet una part 
d’inversions tot i que no ho tenim quantificat.  
 
La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, informa que: 
 

 Al CFA de Cornellà s’ha fet la coberta 

 A l’Escola Suris també s’han fet la coberta, la línia de vida, les finestres, els sòcols del 
baix de l’edifici. 

 A l’INS Esteve  Terradas s’ha fet al coberta i una part dels vestidors del gimnàs 

 A l’INS Neus Català s’ha fet la fusteria d’alumini, adequar tres aules, la consergeria 

 A l’INS Joan Miró, s’ha fet una part de la coberta i els llindars de les portes  
 
No tenim disponible la quantificació de les intervencions però si que tenim la confirmació 
per part del Director dels SSTT que Cornellà va ser el municipi on van destinar més recursos 
aquest estiu en manteniment i millores (també és el municipi més gran del Baix Llobregat). 
 
I també, tot i que segurament tindrem més dades al març, tenim dades del projecte del pati 
nou de l’Escola Jacint Verdaguer  (està en el circuit de licitació i esperem que a l’estiu es 
pugui fer),  i del projecte ja encarregat i en fase de redacció d’idees per a la construcció del 
nou gimnàs cobert a la mateixa Escola Jacint Verdaguer. De moment tenim informació  
mínima d’aquests projectes però no vol dir que no hi hagi més en els propers mesos.  
 
El sr. Fran Valle, representant del grup polític Cornellà en Comú-Movem Cornellà-En Comú 

Guanyem, pregunta sobre la informació donada al passat CEM respecte a l’escala 

d’emergència de l’Escola Antoni Gaudí.  

 

La sra. Sònia Broto, cap de l’Àrea de Gestió d’Educació, comenta que encara està a la llista 

de projectes a fer per part de la Generalitat.  

 

El sr. Fran Valle, representant del grup polític Cornellà en Comú-Movem Cornellà-En Comú 

Guanyem, comenta que aquesta llista ja porta molts anys i els informes de seguretat alerten 

que aquí tindrem una desgràcia, i el dia que passi alguna cosa, només hi ha una escala per 

baixar, que és de fusta... A l’acta del CEM anterior ja es va posar de manifest i encara no 

s’ha fet res. 

 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, comenta que a la reunió de divendres amb 

SSTT d’Educació preguntarà al respecte. 



 
 

 

El sr. Fran Valle, representant del grup polític Cornellà en Comú-Movem Cornellà-En Comú 

Guanyem, comenta en aquesta mateixa escola hi ha hagut problemes de goteres.  

 

La sra. Sònia Broto, cap de l’Àrea de Gestió d’Educació, informa que s’ha fet una intervenció 

provisional per intentar minorar el problema i que aquest divendres es preguntarà a SSTT 

sobre la situació d’aquestes obres. 

 

El sr. Fran Valle, representant del grup polític Cornellà en Comú-Movem Cornellà-En Comú 

Guanyem, comenta que el tema de la coberta és important però secundari si considerem el 

que posen de manifest els informes de seguretat que existeixen respecte  de l’escala 

d’emergència de l’Escola Antoni gaudí, i que ja s’havien emès quan ell pertanyia a l’AMPA 

del centre. Per tant, havent-hi només una escala per baixar, en qualsevol moment podem 

tenir una desgràcia amb els/les nens/es.  

 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, comenta que, en el cas de la coberta de 

l’Escola Sant Miquel, l’edifici és titularitat del bisbat i per tant, l’ajuntament no pot actuar 

en un edifici que no sigui municipal i estaven a punt de no poder començar el curs, i es va 

fer una intervenció provisional per a que poguessin iniciar-lo amb certa normalitat.  

 

 PUNT 6 DE L’ORDRE DEL DIA: Donar compte del projecte de Pressupostos 

Participatius 2020 impulsat des del Departament d’Innovació Urbana i Presidència i 

dels seus resultats. 

 

El sr. Manel Clavijo, regidor responsable de Participació Ciutadana en aquest nou cartipàs i 

govern municipal, informa que l’Ajuntament, des de fa quatre anys, convoca aquests 

Pressupostos Participatius, al informació dels quals es pot consultar als Annexos 3 i 4. 

Respecte a aquests pressupostos, el sr. Clavijo, regidor responsable de Participació 

Ciutadana, fa tres puntualitzacions: 

Els projectes guanyadors durant el procés, tenen la seva tramitació administrativa 

corresponent. Això explica, moltes vegades, el baix índex d’execució dels mateixos: selecció, 

aprovació, contractació per a la seva execució, etc. I, en breu s’incorporarà al procediment, 

una nova fase com és la de seguiment dels projectes. Tot aquest procediment pot fer que 

un projecte trigui fins i tot d’1 a 3 anys en concretar-se. 

Un segon aclariment està relacionat amb l’execució del projecte en sí mateixa. Mai 

s’executaran projectes que no comptin amb el vist i plau de totes les parts implicades (per 

exemple, en el cas dels centres educatius, que el projecte s’impulsi des de l’AMPA i la 

Direcció del centre no estigui assabentada o d’acord amb ell). 



 
 

 

I finalment, el tercer aclariment té a veure amb la voluntat del consistori d’implicar més a 

les escoles i els INS en el desenvolupament d’aquests pressupostos participatius, que no 

només estan enfocats a fer obres als centres, sinó també al seu entorn. I en això, tenen una 

importància cabdal la seva opinió.  

La directora de l’escola Sant Ildefons, Elisabet Porqueras, comenta que al barri de Sant 

Ildefons, es molt difícil que es generi un procés participatiu per la composició social,  i això 

pot ser un greuge comparatiu amb altres barris.  De fet, cap escola del barri ha presentat 

cap projecte per les dificultats que es pugui concretar finalment. Creu que s’hauria de 

trobar alguna manera de solucionar aquest greuge.   

 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, comenta que, l’encàrrec que té el sr. Manel 

Clavijo i ella mateixa justament és pensar en els processos participatius i aquesta és una de 

les valoracions que es podrien fer.     

El sr. Eduard Cirera, director de l’INS Neus Català, comenta que ells si que van presentar el 

curs passat una proposta de projecte (relacionat amb l’obra del pati de l’INS) però està 

d’acord en la valoració que fa la sra. Porqueras respecte a la dificultat que els projectes 

siguin realment participatius al barri. 

 PUNT 7 DE L’ORDRE DEL DIA: Donar compte sobre la moció aprovada al Ple de 

l’Ajuntament de 25 d’octubre de 2018 sobre el recolzament dels grups municipals a 

les reivindicacions laborals del sector de les vetlladores i els vetlladors davant el 

departament per les pèssimes condicions laborals que està patint aquest col·lectiu i 

de la moció aprovada al Ple de l’Ajuntament de 31 de gener de 2019 de mesures per 

a l’ús de la Seu Electrònica Municipal i combatre la bretxa digital generacional. 

 

El sr. Juan José González, secretari del Consell Escolar Municipal, presenta les dues mocions 

que es van presentar ja fa mesos al Ple de l’Ajuntament i que en no haver-hi reunió del Ple 

del CEM, no s’havien pogut treballar. 

El sr. Daniel Cots, representat del grup municipal Podemos, sol·licita que quan s’informi 

d’una moció quedi clar qui l’ha presentat i qui l’ha treballat. 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, comenta que, aquest punt ve derivat 

directament de Secretaria i que al CEM només s’informa de les mocions que s’aproven al 

Ple i que tenen alguna vinculació amb el consell de participació. 

 PUNT 8 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació sobre el canvi de nom de l’INS de Cornellà 

per INS Neus Català. 



 
 

El sr. Eduard Cirera, director de l’INS Neus Català, comenta que tot i que encara s’ha de 

publicar al DOGC, el procés participatiu que es va obrir a la comunitat de l’INS Cornellà per 

canviar el nom, va obtenir com a resultat el nou nom que és INS Neus Català. 

La Regidora d’Educació, sra. Rocío García Pérez, comenta que, amb aquest canvi, els dos INS 

del barri tenen nom de dona i això és un valor a destacar. 

 PUNT 9 DE L’ORDRE DEL DIA: Ratificació dels dies de lliure disposició dels centres 

educatius de la ciutat per al curs 2019-2020. 

 

El sr. Juan José González, secretari del Consell Escolar Municipal, informa que els dies de 

lliure disposició dels centres educatius de la ciutat per al curs 2019-2020 seran, segons 

acord dels mateixos centres: 

 
- 4 de novembre (dilluns) 
- 5 de desembre (dijous) 
- 24 de febrer (dilluns) 

 

 PUNT 10 DE L’ORDRE DEL DIA: Assumptes sobrevinguts. 

No hi ha assumptes sobrevinguts. 

 PUNT 11 DE L’ORDRE DEL DIA: Precs i preguntes. 

No hi ha precs i preguntes. 

 

 Conclou la sessió a les 18.55 

 
ACORDS: 
 

 S’acorda sol·licitar al Departament de Medi ambient la incorporació d’un/a tècnic/a 

en representació d’aquesta àrea. 

 S’aprova per unanimitat l’acta de la darrera reunió del CEM, corresponent a la sessió 

ordinària del passat 22 de novembre de 2018.  

 Es designa com a representat del Consell Escolar Municipal al Consell de Ciutat a la 

sra. M. Jesús Gutiérrez Romo (INS Joan Miró). 

 Es designa com a representat del Consell Escolar Municipal al Consell Municipal de 

Prevenció i Seguretat al sr. Luis López (FAMPA). 

 Es ratifica a la sra. Rosa Martínez Valero com a representant del CEM al Consell de 

Medi Ambient 

 



 
 

 
 
 
 
 
 

Rocío García Pérez 
Vicepresidenta del CEM 

 
 
 
 
 
 

Juan José González López 
Secretari del CEM 

 
 
 
 

  



 
 

ANNEX 1 
 

Nº 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL  

(NOV 2019) 
CENTRE/INSTÀNCIA 

1 
Rocío García  

Pérez 
Vicepresidenta 

(Regidora d’Educació) 

2 
Juan José  

González López 
Secretari 

(Tècnic d’Educació) 

 
PROFESSORAT (4 Consells Escolars+4 Associacions) 

3 Francesca Rubio Morales INS Esteve Terradas  

4 
Josep Parpal  

Pizá 
INS Miquel Martí i Pol  

5 Mª Jesús Gutiérrez Romo INS Joan Miró  

6 Roser Navarro Cano USTEC 

7 Marc Sangüesa Alicart CCOO-Baix Llobregat-Associació 

8 
  

9 
  

10 
  

 
FAMILIES (4 Consells Escolars+4 Associacions) 

11 Luis López FAMPA-Associació 

12 Mª Dolores Crisóstomo FAMPA-Associació 

13 Alicia Jiménez Escola  A. Gaudí 

14 Susana González INS Miquel Martí i Pol 

15 
  

16 
  

17 
  

18 
  

 
ALUMNES (4 Consells Escolars+4 Associacions) 

19 Pol Vierge Meseguer INS Joan Miró 

20 Jiaying Jin INS Joan Miró 

21 
  

22 
  

23 
  

24 
  

25 
  

26 
  

 
PAS (2 Consells Escolars+ 2 Associacions) 

27 Araceli Guerrero Linares Escola Ignasi Iglesias 

28 
  

29 
  

30 
  



 
 

 
DIRECCIONS I TITULARS CENTRES (6 pública + 2 concertada) 

31 Elisabeth Porqueras Suárez Esc. Sant Ildefons 

32 Eduard Cirera i Prats INS Neus Català 

33 José Luis Pérez Álvarez INS Joan Miró  

34 Isabel Robles Martínez Esc. Jacint Verdaguer  

35 Rosa Mª Martínez Valero Esc. Betània 

36 Gemma Coll Laorden INS M. Aurèlia Capmany  

37 Gemma Marmolejo Ramos Escola Antoni Gaudí 

38 Maria Gràcia Garcia-Baquero Escola SAMC  

 
VOCALS TÈCNICS (fins a 10 membres) 

39 Sonia Broto Pérez Dept. Educació 

40 Imma Rodríguez Xuárez-Doz EAP 

41 M. Teresa Giménez Arenas CRP 

42 Teresa Cosialls Cervera CFA Cornellà 

43 Isabel Fernández Méndez EMEE Virolai 

44 Marc Julià Gil EOI (Direcció) 

45 Imma Muñiz Dept. Polítiques de Família 

46 Javier Rubio  Dept. Polítiques Integració 

47 Salvador Valls Dept. Esports 

48 
  

 
CORPORACIÓ MUNICIPAL 

49 Aurora Mendo Sánchez Grup Polític PSC-CP 

50 Enrique Vanacloy Valiente Grup Polític PSC-CP 

51 
Lídia Gómez  

Pla 
Grup Polític PSC-CP 

52 Teresa Vidal Llargués Grup Polític ERC-AM 

53 Pedro Millán Rodríguez Grup polític C’s 

54 
Daniel Cots  

Martín 
Grup Polític Podemos 

55 Francisco Valle Carrasco 
Grup Polític Cornellà en Comú-Movem Cornellà-en comú 

guanyem 

 
  



 
 

ANNEX 2 
 
 

EXPOSICIÓ DE DADES CEM 26 DE NOVEMBRE DE 2019 
Novetats inici de curs 19-20 

 El curs 2019-2020 ha començat amb tota l’oferta prevista de grups de P3.  

 A l’Institut Francesc Macià s'obre una nova línia a 1r ESO  

 Als instituts Mª Aurèlia Capmany i Joan Miró es mantenen les línies que es van obrir el curs passat. 

 Escoles bressol: s’ofereixen 612 places a les 8 Escoles Bressol Municipals. 

 Inicien P3: 704 alumnes 

 Inicien 1r ESO: 776 alumnes 
 

Matrícula viva 18/19 
ASSIGNACIONS DE SOL·LICITUDS FORA DE TERMINI CURS 18/19 

     PRIMÀRIA 
 

SECUNDÀRIA 

Data de comissió Nº d' assignacions 
 

Data de comissió Nº d' assignacions 

Diverses estiu 2018 139 
 

Diverses estiu 2018 72 

del 10 setembre al 15 de 
maig de 2019 197 

 

del 12 setembre al 15 de 
maig de 2019 85 

TOTAL PRIMÀRIA 336 
 

TOTAL SECUNDÀRIA 157 

     TOTAL MUNICIPI 493 
    

Total matrícula viva 
 18/19 Inf-Primària 336 

  

 
Secundària 157 493 * de l'1 de juny 18 al 15 de maig 19 

 
DADES RELLEVANTS INICI DE CURS 2019-2020: 

 Total vacants en data 19 de novembre a Educ. In fantil i Primària: 83 

 Vacants a P3: 39 

 IMPORTANT: a 2n d’EP no hi ha vancats en cap centre del municipi 

 Total vacants en data 19 de novembre a ESO: 70 

 Vacants a 1r ESO: 19 



 
 

VACANTS ED. PRIMÀRIA (SEGONS DADES 19 NOVEMBRE 2019) 
 

 
P3 P4 P5 1r 2n 3r 4t 5è 6è 

Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL 

ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  

ABAT 
OLIBA

 23 2 6 23 4 -1 46 4 3 23 2 -2 23 2 -1 46 4 2 46 4 2 46 4 -1 46 4 0 

A. GALÍ
 20 2 -1 20 2 -1 20 2 0 20 2 0 20 2 0 20 2 0 23 2 0 23 2 -1 23 2 0 

A. CLAVÉ
 23 2 12 23 2 1 23 2 0 23 2 -1 23 2 -1 23 2 0 23 2 0 23 2 0 23 2 -1 

A. 
GAUDÍ 

23 2 0 23 2 0 23 2 -1 23 2 0 46 4 -1 23 2 -1 46 4 0 46 4 -2 23 2 0 

D. 
ALMEDA 

46 4 0 46 4 0 46 4 4 46 4 2 46 4 -1 46 4 -2 46 4 0 46 4 -2 46 4 1 

ELS PINS
 46 4 0 46 4 0 46 4 0 46 4 -1 46 4 -1 46 4 -1 46 4 1 46 4 -1 46 4 1 

I. 
IGLESIAS

 46 4 0 46 4 0 46 4 0 46 4 -1 46 4 -1 46 4 -2 46 4 0 46 4 -1 46 4 0 

L’ARENY
 46 4 2 46 4 11 46 4 -1 23 2 -2 46 4 -1 46 4 -1 46 4 2 46 4 -2 46 4 0 

MONTSER
RAT

 20 2 0 20 2 0 20 2 0 20 2 -3 20 2 0 20 2 -1 23 2 0 23 2 0 23 2 0 

MARTIN
ET 

46 4 -1 46 4 0 46 4 0 46 4 1 46 4 -1 46 4 0 46 4 -1 69 6 -2 46 4 0 

MEDITE 
RRÀNIA

 46 4 6 46 4 0 46 4 -1 46 4 -2 46 4 -1 46 4 0 46 4 0 46 4 -2 46 4 0 

 
 
 



 
 

 
 

P3 P4 P5 1r 2n 3r 4t 5è 6è 
Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL Autoritz SOL 

ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  ORD NEE  

J. 
VERDAGUER  

23 2 2 23 2 0 23 2 0 23 2 -1 23 2 0 23 2 0 23 2 -1 23 2 -1 23 2 0 

SANT 
ILDEFONS 

20 2 0 20 2 0 20 2 0 20 2 -1 20 2 -2 40 4 0 46 4 0 23 2 -1 46 4 0 

SANT 
MIQUEL 

46 4 0 46 4 0 46 4 0 46 4 -1 46 4 -1 46 4 -1 46 4 -2 46 4 0 46 4 -1 

SURIS
 46 4 10 46 4 9 46 4 -1 46 4 -1 46 4 0 46 4 0 46 4 -1 69 6 2 69 6 6 

T. 
MIRANDA  

40 4 -1 40 4 0 40 4 -1 40 4 -1 40 4 -2 40 4 0 46 4 0 46 4 -1 46 4 2 

 

BETANIA
 23 2 1 23 2 0 23 2 0 23 2 -1 23 2 -1 23 2 -3 23 2 0 23 2 -3 23 2 1 

EL PILAR
 23 2 0 23 2 0 28 2 0 23 2 -1 23 2 -2 23 2 -1 24 2 -3 23 2 -2 25 2 0 

SAFA
 23 2 0 23 2 0 23 2 0 27 2 0 23 2 0 23 2 -2 23 2 -2 23 2 -2 28 2 0 

SAMC 46 4 0 46 4 0 46 4 -2 46 4 -2 46 4 0 46 4 0 46 4 -4 46 4 2 46 4 0 

STA 
EULÀLIA 

23 2 0 23 2 0 23 2 1 23 2 0 23 2 0 23 2 -2 23 2 -1 23 2 -2 23 2 0 

 
 



 
 

 
VACANTS ED. SECUNDÀRIA (SEGONS DADES 19 NOVEMBRE 2019) 
 

 
1r ESO 2n ESO 3r ESO 4t ESO 

 

Place
s 

Matri
c 

Vacant
s 

Place
s 

Matri
c 

Vacant
s 

Place
s 

Matri
c 

Vacant
s 

Place
s 

Matri
c 

Vacant
s 

INS NEUS 
CATALÀ 

54 54 0 54 54 0 54 54 0 60 57 3 

INS 
ESTEVE 
TERRADA
S 

108 115 -7 135 140 -5 108 120 -12 120 100 20 

INS 
FRANCESC 
MACIÀ 

150 150 0 120 118 2 150 152 -2 120 116 4 

INS JOAN 
MIRÓ 

120 120 0 120 121 -1 90 91 -1 90 88 2 

INS Mª A. 
CAPMANY 

108 99 9 108 101 7 90 90 0 90 89 1 

INS 
MARTÍ I 
POL 

120 120 0 150 148 2 120 127 -7 120 129 -9 

EL PILAR 30 29 1 30 29 1 30 29 1 30 29 1 

SAGRADA 
FAMÍLIA 

30 25 5 30 29 1 30 33 -3 30 26 4 

SANT 
ANTONI 
M. C. 

60 56 4 60 58 2 60 62 -2 60 62 -2 

SANTA 
EULÀLIA 

30 31 -1 30 30 0 30 32 -2 30 30 0 

 
 



 
 

ANNEX 3 
 
PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 

 
 
 
 
 

ANY DOTACIÓ PROJECTES FINANÇATS ÀMBIT 

2019 1.254.510,75€ 

Caminar és energia (15.000€) 
Ciutat 

Remodelació Can Mercader (300.000€) 

Remodelació Plaça Catalunya (170.000€) Gavarra 

Col·locació de tendals al pati d'infantil del Ceip 
Dolors Almeda (40.000€)  

Almeda 

Tendals al pati de l'escola Els Pins (40.000€) 
Centre 

Bancs al carrer Pius XII (1.000€) 

Reforma patis escola Sant Miquel (70.000€) Padró 

TOTAL  636.000€ 

2020 1.222.016€ 

Alcorques con árboles (80.000€) 

Ciutat Pictogrames a Cornellà Inclusiva (20.000€) 

Zona de Calistenia en Can Mercader (30.000€) 

Remodelació pati primària Escola Dolors Almeda 
(30.000€) 

Almeda 
Instal·lació de Fonts d'aigua al Parc Joan Miró 
(12.000€) 

Millora del pati d'Infantil de l'Escola Els Pins 
(30.000€) Centre 
Enllumenat (12.000€) 

Transformació i millora dels patis d'infantil i 
primària de  l'Escola Suris. Espais oberts a la natura 
i al barri (60.000€) 

Fontsanta 

Instal·lació làmines solars finestres Escola Antoni 
Gaudí (5.000€) 

Gavarra 
Finestres noves a l'escola CEIP Mediterrània 
(125.000€) 

Tendals pel pati Ignasi Iglesias (40.000€) 
Padró 

Mejora parque carrer Isabel Aunion (12.400€) 

Millora del mobiliari del pati de FEBM Edelweiss 
(18.000€) 

Riera 

Adaptación de la planta superior del Centre Cívic 
St. Ildefons (150.000€) 

Sant 
Ildefons 

TOTAL 624.400€ 
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